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Torstai 21. maaliskuuta 2024, Bryssel, Belgia 
 
Hyvää iltapäivää. 
 
Kokoontuessamme tänään Euroopan parlamentin vaalien alkuun on 77 päivää. 
 
Tiedämme, millaiset panokset ovat pelissä. Tiedämme, kuinka paljon muut toimijat yrittävät 
häiritä demokraattista prosessiamme. Ja tiedämme, kuinka paljon meidän on tehtävä työtä 
yhdessä äänestysinnon kohottamiseksi. 
 
Tällä vaalikaudella olemme lyöneet Euroopan leiman globaaliin geopolitiikkaan ja 
puolustaneet eurooppalaista toimintatapaamme jatkuvasti muuttuvassa maailmassa. Olemme 
voimistuneet edessämme olevien haasteiden vuoksi emmekä niistä huolimatta. Olemme 
saaneet pidettyä kasassa rakentavan eurooppalaisen enemmistön, ja meidän on tehtävä se 
uudestaan. 
  
Eurooppa toimii ihmisten hyväksi, mutta meidän on saatava tämä viesti perille kaikissa 
jäsenvaltioissa. Haluan kiittää teitä hallitustenne yhteistyöstä Euroopan parlamentin 
kampanjan tukemisessa. Olen vieraillut yhdessä Euroopan parlamentin jäsenten kanssa 
monissa jäsenmaissa päästäkseni ulos Brysselin kuplasta ja saadakseni ihmiset, erityisesti 
nuoret, vakuuttuneiksi äänestämisen tärkeydestä. 
 
Se ei ole helppo tehtävä. Se on entistä vaikeampi siksi, että monissa valtioissa pyritään 
edistämään disinformaatiota, väärää tietoa ja propagandaa, jotka ovat peräisin Eurooppa-
hankkeeseen vihamielisesti suhtautuvilta toimijoilta. Toimijoilta, jotka kohdistavat toimia 
erityisesti yhteiskunnan ja yhteisöjen eri aloihin ja kaupittelevat vääriä narratiiveja Euroopasta 
tavalla, jota emme ole aiemmin nähneet EU-vaaleissa. Se on uhka, johon meidän on 
valmistauduttava. 
 
On olemassa sekä lainsäädännöllisiä että muita välineitä, joita voimme hyödyntää – erityisesti 
sosiaalisen median avulla. Lainsäädännön osalta meillä on digimarkkinasäädös, 
digipalvelusäädös, tekoälysäädös, poliittinen mainonta ja tiedotusvälineiden vapaus, mutta 
meidän on myös varauduttava olemaan valppaampia verkossa. 
 
Emme voi sallia tämän tuhoisan narratiivin, propagandan ja disinformaation leviämistä 
pyrkimättä torjumaan sitä. Meidän on myös ymmärrettävä, että samalla hetkellä, kun 
hyväksymme uuden lain, on olemassa uusi digitaalinen todellisuus, joka meidän on kohdattava. 
Tämä on jatkuvasti muuttuva todellisuus, jonka kanssa meidän on tultava toimeen. Meidän on 
oltava valmiita tekemään yhteistyötä alustojen kanssa. 
 
Vaalit koettelevat järjestelmiämme ja tekevät työstämme viestin välittämiseksi entistäkin 
tärkeämpää. 
 
Toivon jälleen, että vaikeassa vaalikampanjassa vastustetaan kiusausta syyttää Brysseliä 
kaikesta, mikä on mennyt vikaan, ja olla antamatta kiitosta silloin, kun siihen on syytä. 
 
Meidän on oltava avoimia ja rehellisiä onnistumisistamme, mutta myös siitä, mitä olisi voitu 
tehdä paremmin. Siitä, missä emme vastanneet ihmisten odotuksiin. Siitä, missä ihmiset 



 

 

tuntevat jääneensä oman onnensa nojaan. Siitä, missä byrokratiamme on ajanut ihmisiä 
loitommalle. 
 
Teollisuuden on oltava osa yhtälöä. Viljelijöiden on oltava osa yhtälöä. Nuorten on oltava osa 
yhtälöä. Ihmisten on voitava luottaa prosessiin, heillä on oltava käytettävissään välineet 
siirtymän toteuttamiseksi ja heillä on oltava siihen varaa. Muussa tapauksessa siirtymä ei 
onnistu. Jos meidät ymmärretään väärin, on vaarana, että yhä useammat ihmiset etääntyvät 
poliittisesta päätöksenteosta ja tulevat myötämielisiksi politiikan äärilaidoille. 
 
Tämä vain sataisi niiden toimijoiden laariin, jotka edelleen pitävät Eurooppaa uhkana. Jotka 
haluaisivat, että meistä tulee heikompia. 
 
Euroopan unioni ei ole täydellinen, mutta se on paras tae kaikille kansalaisillemme. Eli silloin 
kun jotakin on korjattava, tehkäämme niin. Mutta meidän on jatkettava rakentamista sen sijaan, 
että annamme kyynisyydelle sijaa tehdä tuhojaan. 
 
Voimme palauttaa vahvemman Euroopan, joka kuuntelee kansalaisiaan, toimii paremmin ja on 
tehokkaampi ja vaikuttavampi. Meidän on – Jean Claude Junckeria siteeratakseni – oltava 
suurissa asioissa suuria ja pienissä asioissa pieniä. 
 
Eikä mikään ole suurempi asia kuin Venäjän aiheuttama uhka rauhalle. Meidän on jatkossakin 
tehtävä kaikkemme auttaaksemme Ukrainaa puolustamaan itseään. 
 
Olemme jo antaneet Ukrainalle vahvaa poliittista, diplomaattista, humanitaarista, taloudellista 
ja sotilaallista tukea, ja tässä yhteydessä Euroopan parlamentti pitää myönteisinä 
13. pakotepaketin hyväksymistä ja Euroopan rauhanrahastosta rahoitettavaa Ukrainan 
avustusrahastoa. 
 
Tällä kriittisellä hetkellä meidän on tuettava Ukrainaa järkähtämättä. Meidän on nopeutettava 
ja tehostettava Ukrainan tarvitsemien varusteiden toimittamista. 
 
Meidän on myös autettava Ukrainaa jatkamalla yksipuolisia kaupan toimenpiteitä. Tällä 
viikolla saavutetulla alustavalla sopimuksella pyritään auttamaan Ukrainaa ja samalla 
suojelemaan EU:n viljelijöitä ja sisämarkkinoita. 
 
Alustavaan sopimukseen sisältyy laajennettu arkojen tuotteiden luettelo ja lyhennetty 
määräaika automaattisen suojatoimenpiteen käyttöönotolle. Niiden avulla voidaan varmistaa, 
etteivät markkinat vääristy. 
 
Meidän on myös jatkettava pyrkimyksiämme varmistaa oikeudenmukaisuus, 
vastuuvelvollisuus ja viime kädessä rauha. 
 
Rauhanhankkeemme riippuu kyvystämme olla turvassa ja itsenäisiä. Jos siis suhtaudumme 
vakavasti yhteisen turvallisuutemme suojelemiseen, meidän on myös ryhdyttävä toimiin EU:n 
uuden turvallisuuskehyksen luomiseksi. 
 
Tätä uutta rakennetta muovatessamme olemme jo päässeet yhteisymmärrykseen useista 
kysymyksistä, joita monet pitivät mahdottomina. Nyt meidän on oltava valmiita seuraavaan 
vaiheeseen keskinäisessä yhteistyössämme. Tässä uudessa maailmassa ei voi toimia yksin. 
 



 

 

Tämän vuoksi laajentuminen on edelleen prioriteetti. Ukrainalle, Moldovalle, Georgialle sekä 
Bosnia ja Hertsegovinalle. Meille kaikille. 
 
Niiden kaikkien on tietysti seurattava omaa polkuaan ja täytettävä kaikki vaadittavat kriteerit, 
mutta – erityisesti Ukrainan tapauksessa – niiden edistyminen välitavoitteiden saavuttamisessa 
on ollut vaikuttavaa. 
 
12 viime kuukauden aikana myös Moldova ja Bosnia ja Hertsegovina ovat edistyneet 
merkittävästi uudistuksissa. Nyt on aika ryhtyä sanoista tekoihin. On aika aloittaa 
liittymisneuvottelut Bosnia ja Hertsegovinan kanssa ja antaa selkeä signaali Länsi-Balkanin 
väestölle. 
 
Tässä uudessa geostrategisessa ympäristössä laajentunut EU, joka perustuu selkeisiin 
tavoitteisiin, kriteereihin ja ansioihin, on aina paras investointi rauhaan, turvallisuuteen, 
vakauteen ja vaurauteen. 
 
Samaan aikaan emme voi unohtaa, että laajentunut EU edellyttää muutosta. Sopeutumista. 
Uudistumista. Parlamentti on tehnyt useita asiaa koskevia ehdotuksia, mukaan lukien 
ehdotukset, jotka koskevat Euroopan parlamentin tutkintaoikeutta ja jotka ovat edistyneet vain 
vähän 12 viime vuoden aikana, ja käynnistänyt prosessin Eurooppa-valmistelukunnan 
perustamiseksi. 
 
Laajentuminen auttaa myös parantamaan Euroopan kilpailukykyä ja sisämarkkinoiden 
toimintaa. Tämän on oltava etusijalla seuraavalla vaalikaudella. Näin kasvatamme 
talouksiamme kestävällä tavalla. Näin maksamme velkamme. Näin luomme työpaikkoja ja 
houkuttelemme investointeja. Näin varmistamme, että kasvu hyödyttää kaikkia. Vaurautta, 
turvallisuutta ja vakautta voidaan luoda vahvalla taloudella. Näin voimme vahvistaa Euroopan 
asemaa maailmassa. 
 
Vahvalla Euroopalla on paikkansa muuttuvan maailmanjärjestyksen hetteikössä – eikä vähiten 
Lähi-idässä. 
 
Gazan humanitaarinen tilanne on epätoivoinen. Meidän on hyödynnettävä kaikkia 
käytettävissämme olevia välineitä, jotta Gazaan saadaan enemmän apua. Suhtaudun 
myönteisesti Amalthea-aloitteeseen ja kiitän erityisesti Kyprosta johtajuudesta tässä asiassa. 
Avun jakaminen maan kautta on kuitenkin edelleen paras keino tarvittavien määrien 
saattamiseksi perille. 
 
Tämän vuoksi Euroopan parlamentti aikoo edelleen ajaa tulitauon aikaansaamista. Tämän 
vuoksi vaadimme edelleen jäljellä olevien panttivankien palauttamista ja korostamme, ettei 
Hamas voi enää toimia rankaisematta. 
 
Tämän vuoksi pyydämme tänään selkeitä päätelmiä, jotka viitoittavat tietä eteenpäin. 
 
Näin saamme enemmän apua Gazaan, pelastamme viattomia ihmishenkiä ja edistämme 
kipeästi kaivattua kahden valtion ratkaisua, joka antaa palestiinalaisille todelliset 
tulevaisyydennäkymät ja turvaa Israelille. 
 
Joka tuo rauhan, joka voimistaa rauhanomaista ja legitiimiä Palestiinan johtajuutta ja varmistaa 
kestävän vakauden alueella. 



 

 

 
Tämä koskee myös Punaisenmeren tilannetta. Suhtaudun myönteisesti EUNAVFOR 
ASPIDES -ohjelmaan, joka auttaa suojaamaan tätä äärimmäisen strategista merikäytävää. Me 
voimme kuitenkin tehdä enemmän. 
 
Euro–Välimeri-alueella viivästykset, varastointiongelmat ja rahoitusvaikeudet vaikuttavat 
voimakkaasti yrityksiin. Meidän olisi harkittava EU-johtoisen työryhmän perustamista 
arvioimaan, miten voimme yhdessä lieventää sosioekonomisia seurauksia. EU:lla on oma 
roolinsa tässäkin asiassa. 
 
Koska kyseessä on viimeinen virallinen Eurooppa-neuvosto ennen vaaleja, vakuutan teille, että 
Euroopan parlamentti jatkaa viime hetkeen asti työtään jäljellä olevien 
lainsäädäntökokonaisuuksien, myös uuden muuttoliikepaketin, toteuttamiseksi. 
 
Viime kädessä prioriteettiemme toteuttaminen on paras keino torjua disinformaatiota, ja sen 
avulla kansalaiset näkevät EU:n vaikutuksen. 
 
Kiitos jatkuvasta sitoutumisestanne ja kiitos puheenjohtajavaltio Belgialle sen tähänastisista 
saavutuksista, oli kyse sitten lainsäädännöstä, kansalaisten huolenaiheiden kuuntelemisesta, 
vaaleista tiedottamisesta ja äänestysinnon kohottamisesta sekä sen varmistamisesta, että uusi 
parlamentti on valmis siirtymään. 
 
Kiitos. 
 


